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Report and Comments

Summary : keywords/phrases

The lecturer presented her novel to illustrate the difficulties of conciling different cultures and traditions in Mali - Tradition musulmane à la lumière de la modernité – Traditions et cultures - Mali: garde ses propres traditions malgré invasions répétées - Difficile de concilier traditions africaines et idées européennes – Etre dans la transgression sans le savoir - Emancipation par l’éducation – Les dérives religieuses

Comments 

French : Savoir lire et écrire n’empêche pas les êtres humains de se déchirer entre eux. 

Bien au contraire… 

De plus, quand l’on voit ce que l’Education a fait des pays développés et industriels, il y a de quoi se poser des questions.

Je ne pense donc pas que l’éducation traditionnelle suffit à l’émancipation de l’être humain.  

L’auteur n’a reçu aucun soutien du gouvernement Malien ni de la presse lors de son passage au Mali pour encourager l’éducation.

Quel sera l’impact de cette conférence sur le bien-être et la qualité de vie des habitants du Mali ?

Afin de les aider dans leurs efforts, nous avons pris contact avec l’auteur ainsi qu’avec un autre auteur Rwandais qui se trouvait dans la salle: aucune réponse. 

Par contre, nous avons été approchés par des Africains dans l’auditoire. Il ne s’agissait pas d’écrivains. Résultat, constitution d’une Unité Coordinatrice pour le Cameroun et possibilité pour le Burundi.

J’ai souvent remarqué que les auteurs/conférenciers se contentent souvent de leurs discours et laissent « aux autres » la lourde tache de continuer l’action sur le terrain.

English: The ability to read and write does not prevent human beings from killing each other. 

Quite the contrary… 

Besides, when you consider what Education has done to the developed and industrialised countries, you begin to wonder…

I therefore do not think that the present educational system as such is able to emancipate the human being.

The author did not receive any support from the government and any press coverage regarding her efforts to promote education when in Mali. 

What was going to be the impact of this lecture on the well being and quality of life of the people in Mali and Africa in general ? 

In order to help the author give more impact to her efforts, we suggested a collaboration with our organisation: no acknowledgement. After the conference, we met another author from Rwanda who wrote a book on the genocide and also suggested mutual collaboration: no acknowledgement. 

After the lecture, we were contacted directly by African people in the audience who were not writers. Result : one National Coordinating Team for Cameroon set up and another possibility for Burundi.

Now this reaction is often typical: authors and lecturers often seem self-satisfied with their presentations and not all that motivated to pursue their action any further. They have invested all their efforts in their book or speech and leave « the others » to do the work.  
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